

## EFA Online Presidium Conference, March 28, 2022, 6:30 pm- 8:45 pm

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Ulrich Meiners (GER), Petr Riedl (CZE), Jürgen Albrecht (GER).

Missing excused: Gerhard Zeller (AUT).

### Meeting points

#### 1. Opening / Welcome

Franco Giori opened the 2nd Presidium Conference in 2022.

The invitation to this meeting was duly received, and the submitted agenda was adopted without any requests for changes.

##### 1.1 Minutes Bureau Conference 24-01-22

The minutes of the Presidium Conference on January 24, 2022 were approved.

#### 2. Messages

##### 2.1 general -

##### 2.2 IFA

**2.2.1** The Presidium exchanged views on the continued activities of the IFA President with regard to an exchange of staff within the EFA-Presidium which he intends to pursue. The President of the EFA will contact the President of the IFA by telephone and issue an initial statement from the Presidium. The EFA-Presidium will issue a written statement on this procedure.

**2.2.2** The World Youth Championships in New Zealand were mentioned. Franco Giori will ask the IFA for more specific information.

**2.2.3** The future equipment of international arbitrators must be agreed with the IFA.

**2.2.4** The possibility of placing Errea fistballs at the European Youth Cup as a mandatory game ball needs to be clarified.

#### 3. EFA competitions 2022

##### 3.1 Women's and Men's Champions Cups – Widnau – state of preparation

Eight teams were eligible to play and signed up.

The minutes for the group draw, scheduled for 14 May, have been drawn up.

The draft schedule will be discussed with the organizer.

It is played with Sportastic balls.

##### 3.2.1 Men's European Championship 2022 in Kaltern/ITA

Nine teams have registered. Different variants of the schedule were extensively discussed beforehand. In the meantime, the schedule and the necessary documents have been published.

Sepp Andolfatto will make the final arrangements on site in mid-May.

(The referees compete in blue Erima jerseys.)

##### 3.2.2 2nd ordinary EFA-Congress June 9, 2022 in Kaltern/ITA – state of preparation

As part of the European Championship, the next EFA Congress will take place in Caldaro (ITA) on 9 June. The official invitation has been made.

The details of the procedure will be discussed (among other things: applications and nominations must be sent to the Secretary General within 8 weeks (14 April 2022).)

The nominations of the Presidium, the member associations and applications are to be announced 6 weeks before the Congress. The other conference documents will be sent out in good time.

### **3.3 Men's Champions Cup – Changes to the rules for the field competition – Feedback**

A re-evaluation of this change to the rules will take place after the Champions Cup in Widnau with the participation of the participants.

### **3.4 European Youth Cup 2022 – Status of notifications – Budget issues**

- There are currently 51 reports. The registration deadline is 31 March 2022.

The budget will be discussed in advance. However, individual points are still open and need to be clarified. The final list will be drawn up in good time.

- Dorothee Schröder receives the registration data from Sepp Andolfatto and carries out the further organisation and preparation with the EFA-JEP Commission. A report on the progress of the preparations will be made to the EFA Bureau.

- The ball rights for this competition have not yet been awarded. Possibly the balls for the JEP will be laid by the IFA/Errea. Franco Giori will discuss and report on the formalities with the IFA. Participants must be informed in good time about the balls and their exact names.

## **4. Calendar 2022-24 - Changes**

Necessary changes have been incorporated by Sepp Andolfatto.

For 2023, organizers for the European Women's Championship and the mU21 European Championship are urgently needed (Austria?).

## **5. Finances**

### **5.1 Accounting 2021 / Budget 2022**

There are no news on this topic.

## **6. Miscellaneous**

**6.1.** At Franco Giori's request, Bernd Höckel is continuing to renounce his honorary membership.

**6.2 Next online conference:** Thursday, April 21, 2022, at 6:00 p.m

## **European Fistball Association**

Franco Giori  
President

Ulrich Meiners  
General Secretary

Ahlhorn, March 30, 2022

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

**EFA Präsidiums-Konferenz, 28. März 2022, 18:30 -20:45 Uhr**

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER) bi20 Uhr , Josef Andolfatto (SUI), Ulrich Meiners (GER), Petr Riedl (CZE), Jürgen Albrecht (GER). Entschuldigt: Gerhard Zeller (AUT).

**Tagungspunkte****1. Eröffnung/Begrüßung**

Franco Giori eröffnete die 2. Präsidiumskonferenz im Jahr 2022.

Die Einladung zu dieser Sitzung erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wurde ohne Änderungswünsche angenommen.

**1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 24.01.2022**

Das Protokoll der Präsidiumskonferenz vom 24.01.2022 wurde genehmigt.

**2. Mitteilungen****2.1 allgemein -****2.2 IFA**

**2.2.1** Das Präsidium tauschte sich über fortgesetzte Aktivitäten des IFA-Präsidenten bezüglich eines von ihm angestrebten personellen Austausches des EFA-Präsidiums aus. Der EFA-Präsident wird telefonisch mit dem IFA-Präsidenten Kontakt aufnehmen und eine erste Stellungnahme des Präsidiums abgeben. Das EFA-Präsidium wird eine schriftliche Erklärung zu dieser Vorgehensweise erstellen.

**2.2.2** Die Jugend-WM in Neuseeland wurde angesprochen. Franco Giori wird bei der IFA konkretere Informationen erfragen.

**2.2.3** Die zukünftigen Ausrüstung der internationalen Schiedsrichter muss mit der IFA abgesprochen werden.

**2.2.4** Die Möglichkeit des Auflegens von Errea-Faustbällen beim Jugend-Europa-Pokal als vorgeschriebene Spielbälle ist zu klären.

**3. EFA Wettbewerbe 2022****3.1 Women's und Men's Champions Cups – Widnau – Stand der Vorbereitungen**

Jeweils 8 Teams waren spielberechtigt und haben verbindlich gemeldet.

Das Protokoll für die Gruppenauslosung, geplant für den 14. Mai, ist erstellt.

Der Spielplanentwurf wird mit dem Ausrichter besprochen.

Es wird mit Sportastic-Bällen gespielt.

**3.2.1 Men's European Championship 2022 in Kaltern/ITA**

Es haben neun Mannschaften gemeldet. Verschiedene Varianten des Spielplans wurden im Vorfeld umfangreich diskutiert. Inzwischen sind der Spielplan und die notwendigen Unterlagen veröffentlicht.

Sepp Andolfatto wird Mitte Mai vor Ort die letzten Absprachen treffen.

(Die Schiedsrichter treten im blauen Erima-Trikots an.)

### **3.2.2. 2nd ordinary EFA-Congress June 9, 2022 in Kaltern/ITA – Stand der Vorbereitungen**

Im Rahmen der Europameisterschaft findet am 9. Juni in Kaltern (ITA) der nächste EFA-Kongress statt. Die offizielle Einladung ist erfolgt.

Die Einzelheiten des Ablaufs werden besprochen (u.a.: Anträge und Wahlvorschläge müssen bis 8 Wochen dem Generalsekretär (14. April 2022) geschickt werden.)

Die Wahlvorschläge des Präsidiums, der Mitgliedsverbände und Anträge sind 6 Wochen vor dem Kongress bekannt zu geben. Die weiteren Tagungsunterlagen werden rechtzeitig versandt.

### **3.3 Men's Champions Cup – Änderung des Reglements für den Feld-Wettbewerb – Rückmeldungen**

Eine Neu Beurteilung dieser Änderung des Reglements wird es nach dem Champions Cup in Widnau unter Einbeziehung der Beteiligten geben.

### **3.4 JEP 2022 – Stand der Anmeldungen – Budgetfragen**

- Momentan gibt es 51 Meldungen. Der Meldeschluss ist am 31. März 2022.

Das Budget wird vorbesprochen. Einzelne Punkte sind aber noch offen und bedürfen der Klärung. Die endgültige Aufstellung erfolgt zeitnah.

- Dorothee Schröder erhält nach Meldeschluss von Sepp Andolfatto die Meldedaten und nimmt die weitere Organisation und Vorbereitung mit der EFA-JEP-Kommission vor. Eine Berichterstattung über den Verlauf der Vorbereitungen erfolgt an das EFA-Präsidium.

- Die Ballrechte für diesen Wettbewerb sind noch nicht vergeben. Eventuell werden die Bälle für den JEP durch die IFA/Errea gestellt. Franco Giori wird die Formalitäten dazu mit der IFA besprechen und berichten.

Die Teilnehmenden müssen rechtzeitig über aufgelegte Bälle und auch deren genaue Bezeichnungen informiert werden.

## **4. Terminkalender 2022-24 – Änderungen**

Notwendige Änderungen sind von Sepp Andolfatto eingearbeitet worden.

Für 2023 werden dringend Ausrichter für die Frauen-Europameisterschaft und die mU21-Europameisterschaft gesucht (Österreich?).

## **5. Finanzen**

### **5.1 Abrechnung 2021 / Budget 2022**

Zu diesem Thema gibt es keine Neuigkeiten.

## **6. Verschiedenes**

**6.1.** Auf Anfrage von Franco Giori bleibt Bernd Höckel bei dem Verzicht auf seine Ehrenmitgliedschaft.

**6.2 nächste Online-Konferenz** Donnerstag, 21. April 2022, 18:00 Uhr

## **European Fistball Association**

Franco Giori  
Präsident

Ulrich Meiners  
General Secretary

Ahlhorn, 30. März 2022

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)